
Vážení spoluobčané,

ráda zodpovím všechny vaše dotazy a
budu reagovat na vaše věcné podněty.
Mohou být vznášeny i na jakémkoliv
zasedání zastupitelstva obce, která jsou
veřejná, přičemž právě tam nejlépe
vyslovíte i svou argumentaci ke svým
připomínkám.
Nyní se pokusím zodpovědět nejčastější
dotazy a okomentovat připomínky, které
v posledních měsících dostávám.
1. Musím platit poplatek za odpad, když
skoro žádný netvořím?
Podle novelizace zákona o odpadech
musely všechny obce, nejpozději
s účinností od roku 2022, schválit obecně
závaznou vyhlášku o místním poplatku
týkající se vzniku a odstraňování odpadů.
Z aktuální schválené vyhlášky vyplývá,
že každý majitel nemovitosti má
ohlašovací povinnost k místnímu poplatku

a je povinen jej platit. Na dotaz předaný
pracovnici kanceláře ombudsmana, která
se na tuto problematiku specializuje, mi
bylo sděleno, že v případě místního
poplatku za odpad z nemovitosti nelze
udělovat žádné výjimky a některé skupiny
(např. zahrádkáře) tím zvýhodňovat. Šlo
by o diskriminaci ostatních. Lichý je podle
ní též argument, že si svůj odpad odvážíte
jinam, kde za odpad platíte, neboť zákon
stanoví, že odpad musí být likvidován
v místě jeho vzniku.
2. Když musím mít popelnici, přestanu
třídit odpad, protože ji nenaplním!
I s takovými reakcemi se bohužel
setkáváme. Nemohu nikoho nutit, aby
třídil odpad a přispěl tak k ochraně
životního prostředí. Je třeba však vědět, že
netřídění nebo špatné třídění odpadu
navyšuje celkový objem směsného
komunálního odpadu svezeného z obce a
to může vést k navýšení ceny za svoz

odpadu nás všech. Jsou totiž
stanoveny zákonné limity a jejich
překračování stojí další peníze.
Proto se tolik snažíme třídění
odpadů v naší obci podporovat. A
čím lépe budeme všichni třídit,
tím méně bude třeba v budoucnu
navyšovat poplatek.
3. Proč nám před domem (v ulici)
už týden nesvítí lampa?
Poruchu pravděpodobně
obecnímu úřadu nikdo
nenahlásil. Pokud ve Vašem okolí
nesvítí veřejné osvětlení, nahlaste
to, prosím, telefonicky obecnímu
úřadu. Porucha bude neprodleně
nahlášena společnosti ČEZ,
v případě ulice Sluneční a
Na Šancích řešena přímo
s technikem. Jistě chápete, že není
v silách zaměstnanců obce denně
kontrolovat, zda všechny lampy
v obci svítí.
4. Všichni tady jezdí jako blázni!
Je možné umístit v ulicích
retardéry?
Kromě Kynžvartské ulice je celá
obec rozčleněna do obytných zón.
Retardéry konkrétně v Zelené
ulici řeší obec již od roku 2022.

Bohužel jejich umístění zamítl Dopravní
inspektorát PČR s tím, že v obytných
zónách se podle předpisů jezdí dostatečně
pomalu a retardéry jsou nebezpečné
pro cyklisty.
Po úpravách projektové dokumentace
opět čekáme na vyjádření PČR DI.
5. Můžete posunout ceduli obce směrem
na Kynžvart?
Posunutí hranice obce již schválilo
zastupitelstvo obce, souhlasné stanovisko
musí připojit PČR DI v Chebu a poté je
třeba podat žádost Silničnímu a
správnímu úřadu v Mariánských Lázních.
Bohužel od PČR DI v Chebu jsme již
obdrželi nesouhlasné stanovisko, a tak
budeme činit další kroky k tomu, abychom
posunutí značek prosadili a přispěli tak
k bezpečnějšímu provozu v této části obce.
6. Budete něco dělat s mobilním
signálem? Člověk se odsud nikam
nedovolá, nechodí ani SMSky!
Obec v této věci příliš dělat nemůže.
Jediné vhodné lokality pro výstavbu
vysílače podle provedených měření byly
zamítnuty zastupiteli po zvednutí se vlny
nevole místních občanů. Vyvolali jsme
proto alespoň jednání s obcí Velká
Hleďsebe, a pokud vše půjde dobře a
nevyskytne se už žádná nepředvídatelná
překážka, bude základnová stanice CETIN
nejpozději
v roce 2024 vystavěna v klimentovských
kasárnách a měla by pokrýt právě i
významnou část naší obce.
7. Budou letos příměstské tábory?
Ano, budou. Podrobnosti najdete v článku
Příměstský tábor Valy 2023 na straně 6.
8. Proč mi nebyl odvezen pytel
s tříděným odpadem?
Jsme rádi, že odpad třídíte, ale svážením
poloprázdných pytlů vytváříme zbytečné
další odpady. Argument: „Bude mi to
doma smrdět, než to naplním!“ neberu.
Ve tříděném odpadu nemůže být nic cítit.
Vše má být čisté, vymyté plasty i
plechovky, papír neznečištěný.

Vážení občané, případné další dotazy
můžete zasílat emailem
na starosta@obecvaly.cz .
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Pan Vacek rezignoval na funkci místostarosty
Zůstává dál členem zastupitelstva obce. Zastupitelstvo obce
zvolilo místostarostou obce Valy pana Quido Vlka.
Příspěvek DSO Mariánskolázeňsko
Byl poskytnut každoroční neinvestiční příspěvek DSO
Mariánskolázeňsko na rok 2023 ve výši 47 223, Kč.
Žádost o příspěvek na nákup knih – Městská
knihovna v Chebu
Příspěvek na nákup knih pro obecní knihovnu ve Valech ve výši
2.000, Kč zastupitelstvo schválilo.
Dotace na akci „Výsadba stromů Valy“
ze Státního fondu životního prostředí České republiky byla
připravena ze strany SFŽP. Obec doložila veškeré podklady
k akci „Výsadba stromů Valy“, která proběhla v roce 2022.
Po úpravách ze strany poskytovatele byla výše dotace z cca 220
tisíc ponížena na 196.049,74 Kč. Zastupitelé přijetí žádosti
schválili.
Dotace z rozpočtu Karlovarského kraje, Podpora
obnovy venkova
Byla podána žádost o poskytnutí dotace z programu
Karlovarského kraje, Program obnovy venkova 2022 – 2024,
ve výši 284.000 Kč na akci „Vybavení objektu občanské
vybavenosti Altán Valy“. V rámci akce budou nakoupeny stoly
a židle do altánu a pořízeny plastové profily na výrobu laviček
v hledišti.
Dotace na akci „Novostavba malé vodní nádrže Valy“
Zastupitelstvo obce Valy schválilo podání žádosti
o poskytnutí dotace na uvedenou akci ve výši 200.000, Eur
z Operačního programu Životního prostředí 2021 – 2027
na základě 1. výzvy Agentury ochrany přírody a krajiny ČR.
Posunutí hranice obce směr Lázně Kynžvart
Zastupitelstvo obce Valy schválilo posunutí hranice obce
a změnu dopravního značení za zastavěné území obce dle
předloženého nákresu a pověřuje starostku podáním žádosti
o změnu místní úpravy dopravního značení Silničnímu
a správnímu úřadu v Mariánských Lázních.
Základnová stanice CETIN  informace
Starostka informovala zastupitele o krocích, kterými zjišťovala
stav jednání ve věci umístění základnové stanice CETIN v areálu
kasáren Klimentov za účelem posílení mobilního signálu v obci.
Jako první byl osloven nový starosta obce Velká Hleďsebe, který
sdělil, že o jednáních ohledně výstavby základnové stanice
CETIN v Klimentově nemá žádné informace.
Od obchodní zástupkyně O2 obdržela starostka informaci, že
podle posledních informací se čeká na souhlas obce Velká
Hleďsebe, nicméně peníze na realizaci jsou již připraveny.
Ing. Ryšánek, který v předchozích letech řešil výběr vhodné
lokality za CETIN v obci Valy a těsné blízkosti sdělil, že čeká
na vyjádření Povodí Vltavy. Mělo by jít o poslední stanovisko
před zahájením územního řízení a samotnou realizací. Bohužel
paní Hřebejková má s umístěním nedaleko vodního toku údajně
problém, který spolu budou řešit. Požádal starostku o případnou
podporu při jednání.
Paní Hřebejková z Povodí Vltavy informovala, že došlo k chybě
projektanta, neboť ten vycházel pouze z mapových podkladů a

stanici zakreslil do místa, kde ve skutečnosti teče Kosový potok
(do koryta). Požádala tedy pana Ryšánka o úpravu umístění a
následně je připravena vydat souhlasné stanovisko.
Na základě těchto informací je reálné, že základnová stanice
CETIN bude realizována ještě v tomto, nejpozději příštím roce.
Převod pozemků do vlastnictví obce
Paní Patlejchová oslovila obec s tím, že již vypořádala pozemky
se Správou silnic a dálnic KK a nyní by ráda nabídla pozemky
p.č. 126/18 (zastávka) a p.č. 126/17 (vjezd do sběrného místa)
obci darem. Dále nabídla darem část pozemku p.č. 126/2 v zadní
části sběrného místa, který je již obcí využíván. Na tuto část bude
třeba nechat udělat GP. Podmínkou je, že obec vše pro převod
zajistí a ponese veškeré náklady s tím spojené. Dále se obec bude
podílet na opravě fasády části zdi přilehlého domu, kde opadala
omítka v důsledku zatékání u přistavěných kontejnerů.
Zastupitelstvo obce Valy schválilo převod do vlastnictví obce
Valy.
Vítání občánků
je na sobotu 25. února 2023 naplánováno Vítání občánků.
Pozvány budou se svými rodiči děti narozené za poslední
3 roky. Celkem bylo pozváno 12 dětí.
Zastupitelstvo obce Valy schvaluje poskytnutí finančního daru
ve výši 1.000 Kč každému narozenému občanu obce Valy, jehož
alespoň jeden z rodičů má trvalý pobyt v obci Valy.
Příměstské tábory ve Valech
V předchozích letech probíhaly v obci příměstské tábory, Jejich
realizace byla možná vzhledem k čerpání dvou na sebe
navazujících dotací. V současné době žádná taková dotace
k dispozici není. Paní starostka navrhla, aby byl příměstský tábor
realizován za finanční účasti rodičů. Pokud se uskuteční dva
týdenní turnusy po 20 dětech se třemi lektory
jako v minulosti, byla by úhrada za jedno dítě na týden cca 2.500
Kč. Platba by zahrnovala nejen stravu, ale také vstupy do bazénu
atd. a pokryla by náklady na platy lektorů a provozní výdaje.
Obec by pouze zdarma poskytla objekty bažantnice, klubovny,
lezeckou stěnu a hřiště, a vybavení pořizované v minulých letech
právě na realizaci táborů. O práci s dětmi projevili zájem
i dosavadní lektoři, kteří již získali zkušenosti.
Zastupitelstvo obce Valy schvaluje realizaci příměstských táborů
ve Valech za finanční spoluúčasti rodičů a s využitím objektů
obce Valy.
Darovací smlouva – EC Engineering, s.r.o.
Většinu materiálu na „Dílničky pro šikovné ručičky“ a vůbec
pro práci s dětmi zajišťovala dosud starostka a knihovnice
z vlastních prostředků. Společnost EC Engineering, s.r.o.,
přislíbila poskytnout dar ve výši 6.000 Kč.
Smlouva o spolupráci při zabezpečování požární
ochrany
Na základě předchozích jednání byl pan starosta města Lázně
Kynžvart požádán o přípravu veřejnoprávní smlouvy,
na základě které by k nám jezdil zasahovat jejich hasičský
záchranný sbor. Proběhlo osobní jednání, na kterém byly
předneseny kroky, které je třeba za účelem uzavření smlouvy
udělat. Výši ročního příspěvku 15.000, Kč zastupitelstvo
schválilo.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Od vydání minulého číska Novinek se konalo veřejné zasedání Zastupitelstva obce Valy 6.2.2023.
Projednáno bylo následující.

pokračování na str.3



FARNÍ CHARITA MARIÁNSKÉ LÁZNĚ uspořádala
i letos v lednu v naší obci tříkrálovou sbírku.
Tři krále sehrály valské děti. V Mariánských Lázních a okolních

vesnicích se vybíralo do 53 kasiček a sešlo se 312 336, Kč. Jedna z kasiček putovala s dětmi a jejich dospělým doprovodem
po Valech. Z vybraných peněz bude využito:
• 20% Podpora provozu Hospice sv. Jiří Cheb 10 000 Kč.
• 10% Dům pro občany bez vlastního bytu v Mar. Lázních  pořízení potř. spotřebičů, provoz DOVB Mariánské Lázně 5 000 Kč.
Dům pro občany bez vlastního bytu je zařízení poskytující možnost ubytování na přechodnou dobu především občanům
Mariánských Lázní, kteří se z nejrůznějších příčin dostali do bytové nouze a nejsou schopni si v dané době svými silami zajistit
vlastní bydlení. Objekt vlastní město Mariánské Lázně a od roku 2009 je provozovatelem Diecézní charita Plzeň. Ubytování je časově
omezené, nejdéle na dobu jednoho roku a je určeno pro muže i ženy. Provozní podmínky neumožňují ubytovaní rodin nebo matek
s dětmi. V DOVB je možné umístit pouze zájemce v produktivním věku,
kteří nejsou závislí na návykových látkách, jsou v dobrém zdravotním stavu
a mají ochotu svojí situaci aktivně řešit.
Klienti jsou ubytováni ve dvoulůžkových pokojích. K přípravě pokrmů
slouží společná kuchyňka, k hygieně oddělené sociální zařízení pro muže a
ženy. Provozní vybavení (nábytek, automatická pračka, sporák, lůžkoviny
apod.) zajišťuje Diecézní charita Plzeň.
Na ubytovně je bezpodmínečně nutné dodržovat Ubytovací řád, schválený
Radou města Mariánské Lázně a Diecézní charitou Plzeň a Provozní řád,
schválený Krajskou hygienickou stanicí Karlovarského kraje. Vstup cizím
osobám do areálu DOVB není dovolen.
• 20% Sociální projekty Diecézní charity Plzeň 10 000 Kč.
• 50% Farní charita Mar. Lázně  drobná peč. služba, finanční pomoc
sociálně slabým klientům s dětmi, pomoc postiženým živelnou pohromou +
ostatní činnost FCH ML 25 000 Kč.
Výtěžek sbírky je určen na pomoc nemocným, handicapovaným, seniorům,
matkám s dětmi v tísni a dalším lidem v nouzi všude tam, kam dosáhne
pomoc Charity Česká republika. Desetina výnosu sbírky je každoročně
určena na rozvojovou a humanitární pomoc v zahraničí.
Výnos sbírky je rozdělen podle pevně daného klíče takto: 65 % vybraných
prostředků se vrací charitám, které je vykoledovaly, 15 % je určeno na velké
diecézní projekty, 10 % putuje do krizového fondu, odkud jsou uvolněny
při mimořádných událostech, a na pomoc v zahraničí, 5 % využije na své
projekty Charita Česká republika, 5 % tvoří zákonné režie sbírky.
(zdroj https://www.trikralovasbirka.cz/vyuziti/)

STŘÍPKY Z OBCE

pokračování ze str.2
Retardéry v Zelené ulici
Starostka informovala, že obdržela nové zakreslení retardérů
poté, kdy byly nejdříve zamítnuty PČR DI v Chebu a následně
osazeny na špatných místech. Upravená varianta byla zaslána
k vyjádření na PČR DI v Chebu. K bodu nebyl žádný další dotaz
ani připomínky.
Zpřístupnění cesty v ulici Pod Lesem (pod tratí)
Starostka informovala, že smlouvu o budoucí darovací smlouvě,
která byla schvalována na minulém zastupitelstvu, podepsali
všichni dotčení vlastníci pozemků. V současnosti je objednán
geodet, který zaměří cestu za účelem oddělení částí jednotlivých
pozemků. K účasti byli přizvání všichni vlastníci, na místě bude i
pan Vlk. Po vypracování GP bude připraven návrh darovacích
smluv.
Chodník Valy  Klimentov
Předsedající informovala zastupitele, že s novým starostou obce
Velká Hleďsebe panem Zteiskarem a místostarostou panem
Vršeckým hovořila ohledně opravy chodníku, resp. vybudování
cyklostezky z Valů do Klimentova. Vzhledem k tomu, že jde
o majetek ve vlastnictví obce Velká Hleďsebe, není jednoduché
zapojit se jako investor a žádat o dotaci. Proto by nositelem
společného projektu muselo být DSO Mariánskolázeňsko.

Představa starosty obce VH je, že obec Valy se bude podílet
na nákladech zhruba jednou pětinou.
Divadlo – setkání obcí
Obec byla oslovena starostkou Ovesných Kladrub, která nabídla
v rámci spolupráce se Západočeským divadlem Cheb účastnit se
společné akce. Jde o účast na divadelním představení „Kdyby
tisíc klarinetů“ na nádvoří Zámku Kynžvart v sobotu 17. 6. 2023.
Kromě krásného zážitku z představení bychom chtěli tento
projekt pojmout i jako setkání malých obcí, které spolu sousedí.
Celkem jde o 11 obcí s tím, že každá by měla pro své občany
zakoupit 25 – 30 vstupenek v hodnotě 300 Kč za kus.
Zastupitelstvo obce Valy schvaluje nákup 30 ks vstupenek
na toto představení.
Reklamace
Byla vyřízena reklamace na část nově pořízeného vánočního
osvětlení. Došlo k výměně poškozených rampouchů, do kterých
z důvodu špatné izolace zatekla voda.
Valské novinky
Starostka informovala, že posledním korektorem zůstává pan
Tomáš Podzimek. Uvádění povinných údajů v tisku projedná
s paní Vlkovou, která čtvrtletník sestavuje.

TŘI KRÁLOVÉ
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Co byste dělali,
kdybyste našli

člověka, který nedýchá? A co kdyby to byl někdo z Vašich
blízkých? Já bych možná zpanikařila. Na nenadálé situace,
které se týkají záchrany života, je lepší být připraven.
A od toho tu máme Kávičku s Bárou. V pátek 10. března
v zasedačce OÚ ve Valech jsme nacvičovali resuscitaci.
Původně byla Kávička myšlená pro maminky s dětmi. Děti si společně
pohrají a maminky si budou povídat o čemkoliv a mimo jiné
i o možnostech dětských úrazů. Už po prvním setkání bylo jasné, že
maminky mají víc než o klábosení zájem naučit se svým dětem pomoci
v nenadálých situacích, a protože se úraz může stát komukoliv, zařadila
Bára i resuscitaci dospělých. Tím pádem jsou setkání zajímavá
i pro všechny dospělé, bez ohledu na pohlaví a věk.
Pokud s sebou přivedete děti, mohou si hrát nebo (ty větší) se účastnit
přednášky.

„Legendární hudební komedie o tom, že
ve válce múzy mlčí, pokud se nestane
zázrak. V malých kasárnách nedaleko
ospalého lázeňského městečka,
připomínajícího západočeský Jáchymov,
se zbraně promění
v hudební nástroje, vojáci pod vedením
moderátorky Terezy připravují
rozvernou televizní revue a všichni pijí
limonádu Super! Ale co když je to
všechno jenom sen? Babeta, Tereza, Vy
byste pořád seděla, Motýl, Je nebezpečné
dotýkat
se hvězd, V opeře, Pramínek vlasů a další
semaforské pecky s živou kapelou!“
Obec Valy se zapojila do projektu
okolních „malých“ obcí, abychom se lépe
poznali a strávili spolu příjemné chvíle.
Společné setkání bude zakončeno

představením Západočeského divadla v Chebu „Kdyby tisíc klarinetů“. Občanům každé z deseti zúčastněných obcí bude k dispozici
30 vstupenek, které budou v prodeji v kanceláři Obecního úřadu Valy.

V sobotu 25. února 2023 proběhla v zasedací místnosti obecního
úřadu ve Valech po třech letech již po třetí slavnostní událost
„Vítání občánků“.
Z celkového počtu 13 narozených dětí v naší obci za poslední tři
roky bylo přivítáno celkem 8 dětí ve věku do 3 let, z toho 4
děvčata a 4 chlapci. Spolu s nimi se dostavili nejen rodiče, ale i
prarodiče a další rodinní příslušníci.
Všechny příchozí přivítala referentka obecního úřadu a zazněla
báseň pro miminka. Následoval příchod a slavnostní projev
starostky obce. Celý program oživilo vystoupení tria
„Brejlouni“. Děvčata zahrála na kytary a zazpívala čtyři písně.
Svým přednesem natolik zaujala, že roztancovala nejmladší
účastníky. Tři sudičky popřály všem novým občánkům hodně
štěstí, pevné zdraví a dlouhý život plný lásky. Rodiče složili Rodičovský slib, který ztvrdili svým podpisem do Pamětní knihy.
Z rukou starostky převzali květinu a malý dárek pro své ratolesti a Obec Valy navíc přispěje každému občánkovi na dětské konto
částkou 1 000 Kč. Celé dopoledne proběhlo v pohodové atmosféře a po ukončení a společném fotografování se všichni rozešli
do svých domovů k obědu.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Aby letos naše
krojovaná
skupina

vyrazila na tradiční obchůzku obce v rámci akce
Havelské posvícení v plné parádě, jala se paní Jana
Vlková ujmout nelehkého úkolu. Všechny chodské
kroje ve vlastnictví spolku a obce zkompletovala,
potřebné kusy vyprala a dala se do oprav. Jen
knoflíků byly třeba přišít desítky. Nyní jsou
všechny kroje po opravách připraveny k dalšímu
využití.
Jani, za tvé nadšení, perfektně odvedenou práci a
hodiny tvého času, který jsi tímto obci věnovala,
ti patří velký dík.

AKA

K tomu bych chtěla dodat: Když jsem kroje
opravovala, všimla jsem si pečlivě zalátaných dírek
(od molů, zatržených nebo od cigarety), drobných
stehů tam, kde bylo potřeba zašít natržený šev,
citlivé obroubení třepících se okrajů brokátových
šněrovaček. Všem ženám, které měly kroje v ruce
přede mnou, patří můj velký dík.
PS: Knoflíků je na jednom pánském kroji 20 ks.

PODĚKOVÁNÍ

Jana V

Andrea Kakašová, starostka

VELKÉ DIVADLO PRO MALÉ OBCE

KÁVIČKA S BÁROU

Pokračování na str. 5



V lednu se v Česku konaly prezidentské volby. Volební účast byla 70,25%
v celé ČR.
I ve Valech se do volebních místností dostavil rekordní počet voličů. 73,22%
v prvním a 74,52% ve druhém kole.
Do urny bylo vhozeno v prvním kole 268 lístků (z toho bylo platných 260) a
ve druhém 272 lístků (267 platných). V prvním kole zvítězil Andrej Babiš Ing.
se 101 hlasy (38,84%). Petr Pavel Ing. M.A. obdržel 76 hlasů (29,23%).
Ve druhém kole byl výsledek opačný. Petr Pavel Ing. M.A. 143 hlasů
(53,55%) a Andrej Babiš Ing. 124 hlasů (46,44%).

Vážení spoluobčané,
na základě podnětů
občanů připomínám,
že se v obytné zóně

dle zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních komunikacích
v platném znění smí parkovat pouze na místech k tomu určených.
Pokud taková místa v blízkosti vašeho domu nejsou, parkujte, prosím,
svá vozidla na svém pozemku.

„V obytné zóně a pěší zóně smí řidič jet rychlostí nejvýše
20 km.h1 . Přitom musí dbát zvýšené ohleduplnosti vůči chodcům, které nesmí ohrozit; v případě nutnosti musí zastavit vozidlo.
Stání je dovoleno jen na místech označených jako parkoviště."

JV

VOLBY PREZIDENTA

OBYTNÁ ZÓNA

Každou
neděli mezi
1617 hodinou

se v rybníčku u Podzimků schází parta otužilců.
Patří mezi ně kromě Báry a Tomáše Podzimkových Martin
Boháč, Tadeáš Šorejs, Péťa Matoušek a Maruška Stretzová.
Covid nás připravil o velkou dávku imunity. Každý z nás se
s tím pere po svém. Někdo zvýšil dávku vitaminů, někdo věří
na přírodní přípravky a doplňky stravy, někdo se sprchuje
studenou vodou, ale jsou i tací co se otužují v přírodě.
Šaman není žádný troškař. Se svou ženou a několika dalšími
odvážlivci využil rybníku a pravidelně se společně cachtají,
i když si někdy musí vysekat v ledu díru. Jak se při tom cítí?
Samotná koupel není tak hrozná, ale trvá nějakou dobu, než se
po ní zahřejí. S otužováním ve studené vodě začali ještě
za příznivého počasí a vytrvali, i když rybník zamrzl. Do vody
se zpočátku jen ponořili a postupem času v ní zůstávali déle až
po dobu pěti minut. Po vynoření se pohybují, dokud se
nevysuší a jdou se zahřát k Tomášovi.
Každý kdo by měl chuť, tak ať se ozve, otužilecká parta ráda přivítá nové členy.

VALŠTÍ NORDci

Bára nás provedla oživováním člověka, který nedýchá a to
jak miminka, tak většího dítěte a dospělého jedince masáží,
dýcháním z úst do úst i pomocí defibrilátoru. Také kdy a jak
zapojit okolní přihlížející a jak dlouho oživovat. Naučila nás
laicky rozpoznat, kdy oživujeme nebo kdy poskytneme jinou
první pomoc. Sami jsme si mohli vyzkoušet, jaký tlak je
potřeba při masáži srdce vyvinout u různých věkových
kategorií pacientů.
Příště možná budeme probírat jiné téma, ale k resuscitaci se
určitě vrátíme.
Setkání budou probíhat i v odpoledních hodinách, aby se
mohli zúčastnit i pracující, nejen matky na mateřské. Sledujte
červené plakáty nebo pište v případě zájmu na email:
barborapodzimkova1@seznam.cz

Pokračování ze str. 4
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Příměstské tábory ve Valech byly v předešlých pěti letech
realizovány za finanční podpory MPSV. V současné době

bohužel na jejich realizaci žádná dotace vypsána není. Přesto jsem na zasedání zastupitelstva obce dne 6. 2. 2023 tuto otázku otevřela.
Zastupitelé po krátké diskusi schválili realizaci příměstských táborů ve Valech i bez možnosti využít dotaci s tím, že proběhnou
za finanční spoluúčasti rodičů.
V letošním roce budou organizovány dva turnusy. Kvůli velkému zájmu bylo rozhodnuto, že každé dítě může být přihlášeno pouze
na jeden v témže roce.
Věřím, že i tak si příměstský tábor ve Valech své příznivce opět najde.

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR VALY 2023

INFORMACE OBČANŮM
INFORMACE K POPLATKŮM

V ROCE 2023
1. Poplatek za psa

1. pes 300, Kč 2. a další pes 400, Kč
osoby starší 65 let 1. pes 200, Kč 2. a další pes 300, Kč

Splatnost poplatku do 31. 3. 2023
Poplatek je možné uhradit hotově v pokladně Obecního úřadu
nebo převodem na č. bankovního účtu  1073034680247/0100
u KB , a.s.
Do zprávy příjemce uvést "poplatek pes" + jméno poplatníka

2. Poplatek za popelnice
Výše poplatku 0,6 Kč/l
Splatnost poplatku 31.03.2023
Četnost plateb ročně

Poplatek je možné uhradit hotově v pokladně Obecního úřadu
nebo převodem na č. bankovního účtu  1073034680247/0100
u KB , a.s. VS a SS = dle předpisu

MUNIPOLIS / Mobilní
rozhlas

Již od roku 2021 máme v obci k dispozici MUNIPOLIS /
Mobilní rozhlas. Za tu dobu se registrovalo více než 60 občanů.
Pokud mezi nimi nejste, máte stále možnost se přihlásit k odběru
informací a už nikdy nezmeškáte důležité novinky a upozornění
z naší samosprávy. Informace podle vašich zájmů vám budeme
posílat formou SMS nebo prostřednictvím aplikace.
MUNIPOLIS / Mobilní rozhlas je pro vás zcela ZDARMA

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší?
• Upozornění na mimořádné události – výpadky energií,
dopravní uzavírky, opatření týkající se občanů v případě krizové
situace.
• Novinky a důležitá upozornění z obecního úřadu – např.
očkování psů
• Informace o kulturních a sportovních akcích v obci

V registračním procesu si sami nastavíte, jaké typy informací vás
zajímají. Doporučujeme vyplnit vaše telefonní číslo a ulici, abychom
vás mohli rychle varovat v případě nečekaných událostí (např.
havárie vody, odstávka elektřiny apod.). Vaše údaje jsou v bezpečí a
v souladu s GDPR.
Registrovat se můžete také vyplněním letáku a odevzdáním
v kanceláři obecního úřadu.

AKA



DÍLNIČKA PRO ŠIKOVNÉ RUČIČKY
Uplynulo zase několik týdnů a děti se opět sešly ke společné
práci v obecní knihovně. Zatímco v prosinci přispěly
k přípravám na Vánoce a připravily si nepečené cukroví,
ve čtvrtek 2. března jsme se společně věnovali KAMÍNKOVÁNÍ.
Řekli jsme si něco o pravidlech, kam a jak kamínky umístit, co
dělat s těmi nalezenými, jak na kamínky malovat a označovat je.
Děti přispěly vlastními historkami a vyprávěly všem o svých
zkušenostech. Každý si pak vytvořil řadu vlastních putovních
kamínků. Malovali jsme akrylovými barvami a fixami zvířátka,

přírodu, ale třeba i vlajky. Vznikly opravdu unikátní výtvory, na některých se
objevily například názvy hudebních skupin. Každý putovní kamínek byl pak
označen podle pravidel logem facebooku, názvem skupiny Kamínky a poštovním
směrovacím číslem. Na závěr jsme všechny přelakovali, aby obrázky dlouho vydržely. A teď už mohou všechna dílka do světa.
Další setkání s dětmi v obecní knihovně plánujeme na 6. dubna od 16 do 18 hodin.

Na Offline odpoledne
pro děti plné
deskových her bylo

tentokrát vybráno páteční odpoledne 10. února o jarních prázdninách.
Přestože mnoho dětí prázdniny trávilo mimo Valy, účast byla slušná.
Tentokrát přišly spíše starší děti a o to zajímavější byly souboje v turnajích.
Hlavní cenu pro vítěze společenské hry BINGO poukaz do FUN arény
v hodnotě 500 Kč dodal Tomáš Podzimek, za což mu patří dík. Ale i
vítězové dalších turnajů v kartách a deskovky Člověče nezlob se si odnesli
zajímavé ceny. Kromě sladkostí a karetních her, které věnoval Míra Kakaš,
a her od Hanky Bugyikové, mohl výherce obdržet třeba fitness náramek.
Odpoledne jsme si všichni báječně užili a čekáme, že příště se k nám přidají
další.

Silvestr jsme v letech 2020 a 2021 slavili jen
s nejbližšími. Při oslavě Silvestra 2022 se

konečně sešli na dětském hřišti obyvatelé bez omezení.
Už od půl šesté se prostranství před klubovnou na hřišti pomalu zaplňovalo lidmi. Za chvíli bylo na terase plno a lidé postávali až
do poloviny hřiště. Každý včetně dětí dostal skleničku se šampaňským. Dospělí s opravdovým, děti nealko. Po krátkém projevu paní
starostky byl spuštěn ohňostroj, na který se všichni po dvou letech půstu těšili. Paní starostka obešla občany se sklenkou
v ruce a každému popřála. Jak ohňostroj, tak společné setkání si všichni užili.

Z.S. CENTRUM PRO VOLNÝ ČAS

JV

ROZLOUČENÍ SE STARÝM ROKEM

OFFLINE ODPOLEDNE

AKA

AKA

JV

DĚTSKÉ KROUŽKY

Cvičíme každé pondělí a středu
v 18 hod. v zasedačce OÚ.
Ne všechna vánoční kila byla

odstraněna, tak oddíl Zumby zařadil do cvičení formování těla a posilování. Chceteli
se přidat, rády vás uvidíme Cvičení je zdarma. Přineste si jen přezutí a karimatku.
Výjimečně se stane, že cvičení odpadne. Pokud chcete mít jistotu, zavolejte nebo pište
na tel. č. 737904675.

HUBNEME DO PLAVEK



Vážení čtenáři a uživatelé knihovny,
dne 8. 9. 2022 došlo v hlavní budově Městské knihovny v Chebu
k požáru. V důsledku toho byla dočasně omezena její činnost.
Protože je tato knihovna pověřena výkonem regionálních funkcí
a zajišťuje služby pro ostatní knihovny v celém regionu Cheb,
bude po dobu nezbytně nutnou pozastavena i tato činnost.
Omlouváme se za momentální
přerušení dovozu knižních novinek
do vaší knihovny a upozorňujeme,
že i objednávky a vyřizování služby
MVS (meziknihovní, výpůjční
služba) bude omezena, pokud bude
vůbec možná.
Děkujeme za pochopení, Městská
knihovna v Chebu

Vydala: Obec Valy, V Lukách 21, 35301 Valy, IČO 00572781, evidenční číslo: MK ČR E 19845
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Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek, Sestavili: J. Vlková. Korektor:Andrea Kakašová.
Příspěvky můžete posílat na emailovou adresu: <mailto:valskenovinky@seznam.cz> valskenovinky@seznam.cz nebo do schránky
na Obecní úřad Valy – označit obálku: „Valské novinky“.

OTEVÍRACÍ DOBA OBECNÍ KNIHOVNY
ČTVRTEK 16:0018:00 HOD.

NOVINKA VE VAŠÍ KNIHOVNĚ  SPOLEČENSKÉ
HRY PRO CELOU RODINU  DESKOVKY

KNIHOVNA VALY PŘIPRAVUJEME:

Z důvodu ochany osobních dat
nezveřejňujeme jména jubilantů.

Pokud by si však někdo přál, aby jeho
výročí bylo v novinkách uvedeno,

kontaktujte redakci nebo obecní úřad.




